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یاد و خاطره شهداء بویژه بسیجی »علی سام دلیری« که هفتم تیرماه 
1366  در منطقه »ماووت «به مقام شامخ شهادت نائل گشت،گرامی باد

داستان جلد

درباره مسمومیت چند  روزهای گذشته خبرهایی  در 
منتشر  الکلی  مشروبات  از مصرف  کرج پس  در  نفر 
شد. خبرها حاکی از این بود که شماری از شهروندان 
از  پس  کرج  حصارک  و  اسلام آباد  منطقه  در  ساکن 
مصرف مشروبات الکلی، مسموم شده اند. اینها وقتی 
جان باختن  درباره  اخباری  که  می شد  نگران کننده تر 

تعدادی از این افراد منتشر شد.

اخبار، دکتر »شهرام صیادی«  این  انتشار  از  اما پس 
در  البرز-  استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  -رئیس 
گفت وگویی اختصاصی با »دنیای هوادار« در خصوص 
در  متانول  مصرف  از  ناشی  اخیر  مسمومیت های 
استان البرز اظهار داشت: »متاسفانه طی روزهای اخیر 
شاهد مسمومیت تعدادی از شهروندان البرزی بر اثر 
بودیم  استان  در  )متانول(  الکلی  مشروبات  مصرف 
اولین موارد مسمومیت،  با مشاهده  که خوشبختانه 
اقدامات درمانی، اطلاع رسانی و قانونی از دستگاه های 

ذی صلاح انجام شد.«
وی در ادامه با اشاره به بررسی و ارزیابی روند درمان 
افراد بستری شده، خاطر نشان کرد: »اکثر مسمومان با 
علائمی همچون علائم گوارشی، تنگی نفس، تاری دید 
و سرگیجه به مراکز درمانی مراجعه کردند و تعدادی از 
مراجعان نیز بدون علامت بودند که آزمایشات لازم جهت 

تشخیص سم متانول در بدن برای آن ها انجام شد.«
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز در ادامه با اشاره به 
اهمیت اطلاع رسانی به موقع در کاهش عوارش ناشی از 
این مسمومیت ها تصریح کرد: »طی اطلاع رسانی های 
متعدد، از افراد دارای علائم مسمومیت بر اثر متانول 
خواسته شد که بدون نگرانی و در کمترین زمان ممکن 
به مراکز درمانی مراجعه کنند تا از بروز آسیب های جدی 
تر جلوگیری شود، چرا که تاخیر در مراجعه و آغاز روند 
درمان ممکن بود عوارض جبران ناپذیری برای مسمومان 

داشته باشد.«
دکتر صیادی اختلال در بینایی، تاری دید، حساسیت 

درد  استفراغ،  و  تهوع  حالت  گوارشی،  علائم  نور،  به 
از  را  سینه  قفسه  درد  تنفسی،  نارسایی های  شکم، 
علائم مسمومیت ناشی از مصرف متانول برشمرد و 
افزود: »مراجعه زودهنگام و دیالیز به موقع و سریع 
می تواند سم را از بدن فرد خارج کند و از بروز عوارض 
بیشتر و حتی فوت جلوگیری کند که متاسفانه در این 
و شدت  از مسمومان  برخی  دیرهنگام  مراجعه  بین 

مسمومیت آن ها منجر به فوت شان شد.«
دکتر صیادی ضمن تاکید بر اهمیت اطلاع رسانی در 
مسمومیت مشروبات الکلی اظهار داشت: »اطلاع رسانی 
به موقع باعث شد بسیاری از افراد دارای علائم شدید 
و خفیف و حتی بدون علامت فورا به مراکز درمانی 
مراجعه کنند، این مهم موجب شد با درمان به موقع 
عوارض و مرگ و میر ناشی از آن نیز به شکل قابل 
میزان  به  توجه  با  همچنین  یابد.  کاهش  توجهی 
اطلاع رسانی  این  بود،  پخش شده  که  متانولی  الکل 
بودند،  کرده  تهیه  را  الکل  این  که  افرادی  شد  باعث 
ادامه  دیگر مصرف نکنند و میزان مسمومان نیز در 
الکل  از  کمی  میزان  مصرف  حقیقتاً  یافت.  کاهش 

متانول می تواند کشنده و خطرناک باشد. طبق آمارهای 
این  موقع  به  اطلاع رسانی  با  خوشبختانه  موجود، 
مسمومیت، مرگ ومیر ها به ۸ درصد در استان رسید و 
اگر اطلاع رسانی به موقع انجام نمی شد، ممکن بود تا 
۴۰درصد مرگ ناشی از مسمومیت متانول افزایش یابد. 
فراموش نکنیم که منع قانونی و شرعی در خصوص 
مصرف مشروبات الکلی در وهله نخست به نفع مردم و 

برای حفظ سلامتی آن هاست.«
دکتر صیادی در پایان از اقدامات اصحاب رسانه خصوصا 
مجموعه رسانه ای »دنیای هوادار« که با اطلاع رسانی 
از  ناشی  شدید  عوارض  و   مرگ ومیر  میزان  صحیح 
مسمومیت را کاهش دادند، قدردانی کرد و اظهار داشت: 
»امیدواریم دیگر شاهد این دست از اتفاقات تلخ در 

استان نباشیم.«
پزشکی  علوم  دانشگاه  نظیر  کم  اقدامات  تردید  بی 
البرز در رخدادهای تلخ اخیر، آینه ای تمام نما از هنر 
امیدواریم،  و  بود  توانمند  مجموعه  این  در  مدیریت 
نهادهای  سایر  در  ای،  مسئولانه  رویکردهای  چنین 

تصمیم ساز استان نیز مورد اقدام و عمل قرار گیرد.

خبراول

»رهبر معظم انقلاب«:

سند تحول قوه ی قضائیه 
باید به سمت عملیاتی شدن 

پیش برود!
رئیس، مسئولان و جمعی از قضات و کارکنان دستگاه 
قضا روز گذشته )سه شنبه( با رهبر انقلاب اسلامی دیدار 
رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت  بیانات  گزیده  کردند. 
انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه به این 

شرح است:
حفاظت از امنیت روانی جامعه یکی از موارد احیای 

حقوق عامه است
این که یک عده با استفاده از فضای مجازی یا غیرمجازی 
روی اعصاب مردم راه بروند و امنیت ذهنی مردم را بهم 
بزنند و مردم را بترسانند، این خلاف مقتضی احیای 
حقوق عامه است. قوه قضائیه باید با برنامه ریزی، انضباط 

و با قاعده وارد بشود.
قوه  قضائیه یکی از ستون های اصلی نظام است

شماها که به هر شکلی در این قوه مشغول خدمت 
هستید بدانید در یکی از مهمترین ارکان نظام اسلامی 
دارید کار می کنید. قوه  قضائیه یکی از ستون های اصلی 
در برپایی نظام اسلامی است معلوم است که اگر در 
این ستون های اصلی اختلالی بوجود بیاید در کل نظام 
اختلال بوجود خواهد آمد. به همین نسبت اشتباهاتی 
اگر چنانچه در اینجا انجام بگیرد، اختلالی صورت بگیرد 

آن هم ضربه اش مهم است.
باید برخورد با مراجعین در قوه قضائیه خوب باشد

اخم  با  میکند  مراجعه  دادگستری  به  که  کسی  اگر 
شما مواجه شود، ولو به کارش هم رسیدگی شود، با 
دل شکستگی از آنجا بیرون میرود و اثر سوء دارد. اکثریت 
قاطع قوه قضائیه مردمان شریفی هستند؛ اما یک اقلیت 
کوچکی چهره ی قوه را مخدوش می کنند، با این باید 
مبارزه کرد. مبارزه ی با فساد هم در درون قوه هم در 
بیرون قوه یکی از وظایف شما است. یک اکثریت قاطع 
نزدیک به همه در قوه  قضائیه مردمان شریفی هستند، چه 
قضات، چه کارمندان، با امکانات کم با درآمد واقعاً کم، 
دارند کار سخت انجام میدهند. شرافت این عزیزان را نباید 
انسان از نظر دور بدارد. یک اقلیت کوچکی هم هستند 
که سوء استفاده میکنند از موقعیت؛ چهره  قوه را مخدوش 
می کنند در نظر مردم. حیف است؛ با این باید مبارزه کرد. 
سند تحول قوه ی قضائیه باید به سمت عملیاتی 

شدن پیش برود
قوه  قضائیه چهل و چند سال پشتوانه  تجربه و آزمون 
و خطا دارد. برای تحول از این تجربه ها باید استفاده 
کرد. تحول یعنی نقاط مثبت را تقویت کنیم، نقاط 
منفی را به صفر برسانیم. طرح تحول چند سال قبل 
در قوه  قضائیه تهیه شده است. کارشناس هایی که در 
این چند سال راجع به این طرح با بنده صحبت کردند 
یا گزارش کتبی دادند همه می گویند این طرح، طرح 
خوبی است، طرح متقنی است. این طرح الان در اختیار 
شما در قوه ی قضائیه است. این طرح باید پیش برود، 
پیشرفتش کم بوده، باید پیشرفت کند. باید به سمت 
عملی شدن، عملیاتی شدن طرح تحول و سند تحول 
قوه ی قضائیه باید پیش برود. آمارها مهم اند اما در همه 
مسائل کشور ملاک باید خروجی و محصول نهایی 
باشد، باید دید که دست مردم چه میرسد کارهایی که 
سال گذشته گفته شد، اطلاع پیدا کردم همان وقت 
که در قوه ی قضائیه یک قرارگاهی تشکیل شد برای 
پیگیری آن کارها. در بخشی از آن کارها پیشرفتهای 
خوبی هم بوده در بخشی هم پیشرفتی نبوده. بالاخره 
کار شد، ترتیباتی فراهم شد که خود این ایجاد ترتیبات 
برای اینکه کارها را جلو ببرند خود این یک چیز مهم و 
قابل توجّهی است. منتها یک نکته را من عرض بکنم 
مناط داوری را خروجی کار قرار بدهید. اینی که ما مثلًا 
فرض کنید سر فلان قضیه این کارها را کردیم و این 
تعداد جلسه گذاشتیم  و... اینها ملاک نیست. ملاک 
این است که نتیجه چه شد، خروجی کارها چه شد. این 

در همه ی مسائل کشور این جوری است. 

دکتر»صیادی«درگفتوگوبا»دنیایهوادار«:مرگناشیازمسمومیتهایالکلیدرالبرزبه۸درصدکاهشیافت

اقدام و عمل، هنرِ مدیریت 

»علیرضا عسگریان« معاون رفاه وزیر کار اظهار کرد: بر 
اساس تکلیف قانون بودجه ۱۴۰۱ بعد از اجرای حذف ارز 
ترجیحی مقرر شد اگر تورمی در مورد ۱۱ قلم کالای اساسی 
و تعزیراتی برای مردم حادث می شود، دولت آن را با اعتبار 
یارانه ای پوشش دهد و بلافاصله بعد از آن دهک بندی 
آحاد جامعه صورت گرفت که سه دهک اول جامعه یارانه 
ماهانه ۴۰۰ هزار تومان و دهک های بعدی تا دهک نهم، 
۳۰۰ هزار تومان دریافت می کردند، درحالی که یارانه قبلی 
۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان در ماه بود و یک باره یارانه ها به طور 
میانگی ۹ برابر افزایش پیدا کرد. عدد یارانه معیشتی که به 
مردم پرداخت می شود، ماهانه ۲۷ هزار میلیارد تومان شد 
و درواقع دولت تلاش کرد تورم بر روی کالاهای اساسی 
را پوشش بدهد و در حال حاضر هم با اجرای کالابرگ 
آن را پوشش می دهد، به گونه ای که برای خرید ۱۱ قلم 
کالای اساسی خانوار در اردیبهشت سال گذشته ۴۳۶ هزار 
تومان لازم بود، اما در اردیبهشت امسال برای تهیه همان 
۱۱ قلم ۸۳۶ هزار تومان مورد نیاز است؛ یعنی حدود ۴۰۰ 
هزار تومان افزایش قیمت پیدا کرده است. دولت برای 
جبران تورم کالاهای اساسی برای سه دهک پایین جامعه، 
ماهانه ۴۰۰ هزار تومان به هر نفر می پردازد، علاوه بر آن 
در اجرای کالابرگ الکترونیکی ۲۰ درصد هم اعتبار جدید 

تعریف کرده است؛ یعنی برای هر نفر ۴۸۰ هزار تومان 
در ماه می شود که این رقم در مقایسه با یارانه ۴۵ هزار 
تومانی گذشته حدود ۱۰ تا ۱۱ برابر شده است. در گذشته 
سه دهک پایین جامعه ۸.۵ میلیون نفر افراد تحت 
پوشش مددجوی کمیته امداد امام خمینی)ره( و سازمان 
بهزیستی بودند، درحالی که الان ۳ دهکی که مشمول 
کالابرگ می شوند به ۲۴ میلیون نفر افزایش یافته اند، در 
هر دهک حدود ۸.۷ میلیون نفر معادل حدود ۲.۸ تا ۲.۹ 
میلیون خانوار هستند که در حال حاضر تحت پوشش 
اعتبار مازاد ۲۰ درصد در کالابرگ قرار دارند. وقتی کسی به 
مغازه هایی که کارتخوان های آنها را تجهیز کرده ایم، مراجعه 
می کند، می تواند دسترسی به این مغازه ها را از طریق 
برنامه کاربردی »شما« نصب کند و به راحتی مغازه های 
طرف قرارداد را پیدا کند؛ مغازه هایی که در کنار کارتخوان، 
بارکدخوان هم دارند. در حال حاضر ۷۰ هزار مغازه در سراسر 
کشور شامل ۱۱ هزار شعبه از ۸ فروشگاه زنجیره ای طرف 
قرارداد کالابرگ الکترونیکی هستند. البته اعتبار ۲۰ درصد 
مازاد برای سه دهک به شرطی است که هر کس به انداز 
۳۲۰ هزار تومان یعنی معادل ۸۰ درصد از یارانه خود را از ۱۱ 
قلم کالای موردنظر شامل شیر، ماست، پنیر، قند و شکر، 
روغن، مرغ، گوشت منجمد، حبوبات و ماکارونی خریداری 

کرده باشد. قیمت اقلام ۱۱ گانه کالاهای اساسی تعزیراتی 
است و اگر کسی این کالاها را به قیمت بالاتر بفروشد، 
مردم می توانند به تعزیرات شکایت کنند و همه این کالاها 
بارکدخوان دارند. در خرید ۱۱ قلم کالای کالابرگی مهم 
نیست که مردم از چه برندی خریداری کرده باشند، مبنای 
ما کالاهای اساسی است؛ به عنوان مثال مبنای ما در شیر 
کم چرب محاسبه می شود و اگر کسی نوع دیگری از شیر 
خریداری کرده باشد، فقط همان قیمت مبنا را محاسبه 
می کنیم. یکی دیگر از کالاهای کالابرگ گوشت منجمد و 
نه گوشت گرم است. در مورد مرغ هم قیمت آن تعزیراتی 
است و نوسانات این کالاها تحت کنترل تعزیرات قرار دارد 
و دولت تلاش می کند اگر تورمی در این کالاها ایجاد شود، 
به وسیله اعتبار یارانه ای کالابرگ آن را جبران کند. مبنای 
تعلق اعتبار برای حمایت از خانوارهای محروم و کم درآمد 
است و مسئله بعدی این است که دولت می خواهد سبد 
غذایی موردنیاز خانوارها که در حال حاضر با ۴۸۰ هزار 
تومان در ماه تهیه می شود، برای سلامت خانوار حتما در 
اختیار آنها قرار بگیرد و بر این اساس این شرط را قرار داده 
است که اگر کسی به میزان ۸۰ درصد از یارانه ۴۰۰ هزار 
تومانی خود از ۱۱ قلم خریداری کرد، آنگاه ۲۰ درصد اعتبار 

مازاد یعنی ۸۰ هزار تومان برای آنها شارژ می شود.

محض اطلاع

از طرح کالابرگ الکترونیک چه خبر؟

دبیر تحریریه 
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اجتماعی

»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛

اهم مشکلات زنان سرپرست خانوار چیست؟

ن ذره ب�ی

 

زنان از گذشته مسئولیت های فراوانی را در محیط 
با ورود  و  امروز  اما  داشته اند  بر عهده  خانواده 
بانوان به فعالیت ها و مشاغل بیرون از خانه این 
مسئولیت ها چندین برابر شده است، زنان امروز 

علاوه بر مدیریت امور داخل منزل و برعهده 
و  پرورش  از  عظیمی  بخش  داشتن 

تربیت فرزندان پا به پای مردان در حال 
تلاش برای تامین نیازهای اقتصادی 

خانواده نیز هستند. 

هوادار«؛  »دنیای  گزارش  به 
شده  ذکر  مشکلات  تمامی 
برای بانوان قابل تحمل است 
دلایلی  به  بنا  که  زمانی  اما 
زنان بدون حمایت همسر خود 
تبدیل  خانواده  سرپرست  به 

می شوند درگیر مشکلات بسیاری 
خواهند شد که شاید مهم ترین آن ها 

تامین مالی خانواده باشد چرا که در 
به  امید  تنها چشم  فرزندان  زمان  این 

مادر دوخته اند. افزایش آمار زنان سرپرست 
خانوار و به  تبع آن آسیب ها و مشکلات آنان 

در سال های اخیر از مهم ترین تغییرات جامعه ایران 
در حوزه زنان وخانواده است. این مسئله موضوع زنان 
سرپرست خانوار را به مقوله  ای جدی برای  تبدیل کرده 
است؛ فقدان یک فرد موثر در زندگی باعث می شود تا 
افراد از وجود تکیه گاه محکم محروم شده و پیامد آن 
به شکل بروز مشکلات عصبی و روانی، از دست دادن 
اعتماد به نفس و کارکرد اجتماعی و بروز مشکلات 
جسمی نمایان شود. زنان سرپرست خانواده احساس 
می کنند با نگرش منفی مردان و زنان جامعه روبرو 
هستند، که این مساله به اثرات مخرب نگرش های 
منفی اجتماعی نسبت به زنان سرپرست خانواده اشاره 
دارد. همچنین آنان در تمامی زمینه ها حمایت های 

اجتماعی کمتری دریافت می کنند.

نوع  از  خانوار  سرپرست  زنان  مشکلات  بیشتر 
اقتصادی است که به تبع آن فشار روحی و روانی بر 
آنها وارد می کند و بر توانایی و عملکرد آنها نیز تأثیر 
می گذارد، بیشتر انحرافات، مشکلات و آسیب هایی 

که در حوزه زنان مشاهده می شود نیز ناشی از همین 
فشار اقتصادی است. بر اساس مطالعات انجام شده، 
چالش های پیش روی زنان سرپرست خانوار، از سه 
بعد فرهنگی )مانند مسائل مرتبط با بیوگی و ازدواج 
مجدد(، بعد اقتصادی )مانند مسکن و اشتغال( و بعد 
مسائل جمعیتی )مانند خانوارهای تک نفره( پیروی 
کردن  توانمند  به  توجه  کنار  در  بنابراین  می کند. 
اقتصادی زنان سرپرست خانوار که می تواند از طریق 
اشتغال زایی و ایجاد کسب و کار برای آنها انجام 
شود و زمینه خروج آن ها از چرخه را فراهم می کند؛ 

باید به زمینه های فرهنگی و جمعیتی نیز توجه شود. 
همچنین شرایط مؤثر بر کاهش مطلوبیت وضعیت 
زندگی زنان سرپرست خانوار شامل نداشتن امنیت 
تحصیلات  اشتغال،  نامطلوب  وضعیت  اقتصادی، 
کم، فشار نقش های شغلی و خانوادگی، وضعیت 
نامطلوب  وضعیت  جسمانی،  سلامت  نامطلوب 
و  امنیت  نامطلوب  وضعیت  روانی،  سلامت 
سلامت اجتماعی، وضعیت نامطلوب روانی 
چالش های  و  اجتماعی  طرد  فرزندان، 
عملکردی سازمان های مسئول است. 
اقتصادی،  توانمندی  همچنین 
توانمندسازی  آموزش های 
توانمند  آموزش های  شغلی، 
روان شناختی،  سازی 
آموزش های عمومی، خدمات 
مشاوره ای، حمایت خانواده، 
اجتماعی،  حمایت های 
امنیت  و  اجتماعی  سرمایه 
اجتماعی به عنوان شرایط مؤثر 
وضعیت  مطلوبیت  افزایش  بر 
خانوار  سرپرست  زنان  زندگی 
زنان  به  کمک  بنابراین  هستند. 
سرپرست خانوار مسئولیتی اجتماعی 
و  سازمانی  کار  به  لزوماً  که  است 
تشکیلاتی نیاز ندارد. زنان سرپرست خانوار 
امروزی  جوامع  آسیب پذیر  گروه های  از  یکی 
هستند. مشکلات و موانعی که بر سر راه این افراد 
وجود دارد اغلب موجب می شود آنها در اداره زندگی خود 
ناتوان باشند. گرچه بسیاری از زنان ناخودآگاه گرفتار این 
شرایط شده اند. اما نگاه تبعیض آمیز جامعه به ایشان 
به گونه ای است که گویا تقصیر و گناهی داشتند. این 
در حالی است که شرایط اجتماعی و اقتصادی منشا 
مشکلات زنان سرپرست خانوار است. مشکلاتی که به 
سادگی می توانند آنها را در مسیر لغزش و انحراف قرار 
دهند. لذا بی توجهی به مشکلات زنان سرپرست خانوار 
می تواند آسیب های فراوانی برای جامعه در پی داشته 
باشد. در واقع به جز دلایل بشردوستانه، کمک به زنان 
آسیب های  از  پیشگیری  خاطر  به  خانوار  سرپرست 

اجتماعی و ایجاد جامعه سالم ضرورت دارد.

کاوش

  چرا همواره با »ترمیم مزد« 
مخالفت می شود؟

ایلنا-»۶۴ درصد افزایش دستمزد کارگران فقط در سه ماه«؛ این 
اتفاقی ست که در ترکیه رخ داده است. در فروردین ماه سال 
جاری، دولت ترکیه حداقل حقوق کارگران را برای دومین بار در 
طول سال، ۳۰ درصد افزایش داد و بار دیگر در روزهای پایانی 
خردادماه خبر آمد که »وزیر کار و تامین اجتماعی ترکیه اعلام 
کرد که از اول ماه جولای ۲۰۲۳)۱۰ تیرماه ۱۴۰۲(، حداقل حقوق 
و دستمزد در این کشور با ۳۴ درصد افزایش، به ۱۱ هزار و ۴۰۲ 
لیره معادل ۴۸۳ دلار افزایش خواهد یافت«. به این ترتیب، 
در طول سه ماه، مزد کارگران ترکیه دوبار و مجموعاً به میزان 
۶۴ درصد ترمیم شد؛ این در حالیست که در طول یکسال، مزد 
کارگران این کشور سه بار و حداقل ۱۰۰ درصد افزایش یافته است؛ 
این ترمیم های مزدیِ متوالی به یک دلیل واضح اتفاق افتاده 
است: رشد تورم و کاهش ارزش لیر -پول ملی ترکیه-. دولت 
ترکیه در سال گذشته میلادی نیز در پی افزایش نرخ تورم، سه 
بار دست به افزایش حقوق زد؛ در آخرین بار که هم اکنون نیز 
در حال اجراست، حداقل حقوق و دستمزد را به هشت هزار 
و ۵۰۰ لیره ترک معادل ۳۶۰ دلار آمریکا رسانده بود. در حالت 
کلی، در شرایط بروز تورم، مزد کارگران در ترکیه حداقل دو بار 
در عرض یکسال ترمیم می شود. در ایران نیز قانون کار، هیچ 
محدودیتی برای ترمیم مزد در میانه سال ندارد، ماده ۴۱ قانون 
کار، فاقد عبارتِ »فقط سالی یکبار« است و به دلیل همین عدم 
ممنوعیت، کارگران در دو سه سال اخیر، خواستار ترمیم مزد 
براساس تورم در میانه سال شدند؛ با این حال، این خواسته هیچ 
زمان حتی امسال که افزایش دستمزد به اندازه ی نصف تورم 
رسمی اسفندماه مصوب شده، محقق نشده است. علی خدایی 
)عضو کارگری شورایعالی کار( با بیان اینکه در جریان مذاکرات 
مزدی وعده ی شفاهی دادند که در صورتی که تورم مهار نشود، 
مزد را ترمیم می کنیم؛ می گوید: »نه تنها به این وعده عمل 
نکردند بلکه، به نامه ی رسمی سه عضو کارگری شورایعالی کار 
برای برگزاری نشست رسمی نیز وقعی نگذاشتند؛ باید نشست 
تشکیل می شد که نشد، به جای آن به رسانه ها جوابیه دادند!« 
دبیرخانه شورای عالی کار، وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، بیست و چهارم خرداد در پاسخ به نامه سه عضو 
کارگری این شورا، مدعی »موفقیت نسبی« دولت در »مهار تورم« 

شد و با افزایش حداقل دستمزد کارگران مخالفت کرد. 

سارا نصرتی

تنها در یک روز ساعت کاری ادارات دو بار تغییر 
انتشار  با  استخدامی  و  اداری  سازمان  ابتدا  کرد. 
بخشنامه ای اعلام کرد که پایان ساعت کاری ادارات 
که پیش از این تا ۱۴:۴۵ بود، به ساعت ۱۳ تغییر 
کرد، اما بلافاصله پس از آن، سخنگوی کمیسیون 
کار  ساعت  درباره  دیگر  خبری  مجلس  اجتماعی 
کارمندان منتشر کرد. »حسین گودرزی« با اشاره به 
تصمیم سرا قوا برای بازگشت ساعات کاری ادارات 
به حالت سابق گفت: »با توجه به مصوبه دولت 
که بر اساس آن مقرر شده بود کارمندان از تاریخ 
پانزدهم خردادماه لغایت پانزدهم شهریورماه ۱۴۰۲ 
از ساعت ۶ صبح تا ۱۴:۴۵ در محل کار خود حاضر 
شوند و مشکلاتی را برای خانواده ها در پی داشت با 
پیگیری  رئیس مجلس شورای اسلامی این موضوع 
پژوهش های  مرکز  و  اجتماعی  کمیسیون  توسط 
مجلس بررسی و در قالب پیشنهاد در جلسه سران 
قوا طرح و مورد موافقت رئیس جمهور قرار گرفت. با 
این تصمیم که به زودی از طرف هیات دولت ابلاغ 
خواهد شد ساعت کاری کارمندان و کارکنان دولت 
که برای صرفه جویی در مصرف انرژی به ساعت ۶ 

تغییر کرده بود، به روال عادی باز می گردد اما پایان 
و  بود  خواهد  کارمندان همان ساعت ۱۴:۴۵  کار 
۴۴ ساعت مابه التفاوت در قالب دورکاری محاسبه 
کارمندان  و  کارکنان  کاری  ساعت  شد.  خواهد 
دولت از ۱۵ شهریور به روال اداری خود بازخواهد 
گشت.« اما سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس 
در حالی از این تصمیم پرده برداری کرده در میانه 
بخشنامه ای  استخدامی  و  اداری  سازمان  دیروز، 
این سازمان  کرد.  اداری منتشر  کار  درباره ساعت 
موضوع  اجرایی  دستگاه های  به  بخشنامه ای  طی 
ماده ۵ قانون مدیریت خدمات کشوری، بانک ها، 
شهرداری ها و سایر نهادهای عمومی اعلام کرد که 
ساعت کار خدمت حضوری تمامی کارکنان خود و 
سایر افراد شاغل )اعم از رسمی، پیمانی، قراردادی، 
و  داده  قرار  تا ساعت ۱۳  را حداکثر  و...(  شرکتی 
دورکاری  طریق  از  را  موظفی  کار  ساعات  مابقی 
)با تمهیدات لازم( جبران کنند. بخشنامه سازمان 
اداری و استخدامی کشور در راستای حفظ پایداری 
و  تولید  ناترازی  کاهش  و  برق  سراسری  شبکه 
عدم  و  شهروندان  آسایش  هدف  با  برق،  مصرف 

بند ۴ اصلاحی  اجرای  در  در خدمت رسانی،  وقفه 
اسفند ۱۴۰۱ هیئت وزیران صادر  تصویب نامه ۲۸ 
تمامی  که  دارد  تاکید  بخشنامه  این  است.  شده 
دستگاه های سرمایشی از ساعت ۱۲ ظهر خاموش 
شود و بر همین اساس دستگاه های مشمول، تا ۱۵ 
شهریورماه مکلف هستند ضمن برنامه ریزی مناسب 
رضایت مندی  حفظ  و  خدمت رسانی  تداوم  برای 
حضوری  خدمت  کار  ساعت  پایان  رجوع،  ارباب 
از  )اعم  شاغل  افراد  سایر  و  خود  کارکنان  تمامی 
رسمی، پیمانی، قراردادی، شرکتی و...( را حداکثر تا 
ساعت ۱۳ قرار دهند و مابقی ساعات کار موظفی را 
از طریق دورکاری )با تمهیدات لازم( جبران کنند. در 
این بخشنامه ساعت آغاز به کار مادران شاغل دارای 
فرزند زیر شش سال، افراد دارای معلولیت و افراد 
انجام  با  در حومه شهرهای محل خدمت،  ساکن 
تمهیدات لازم به منظور حفظ تداوم خدمت رسانی 
شده  تعیین  شناور  یک ساعت  مدت  به  دستگاه، 
است. رؤسای دستگاه های مشمول این بخشنامه 
می توانند به تشخیص خود، سایر مصادیق نظیر را 

در همین چهارچوب تدبیر کنند.

گزارش

ساعت کاری ادارات دوباره تغییر کرد

تولید کدام خودروها در خردادماه متوقف شد؟
از میان محصولات تولید شده در شرکت ایران خودرو در خردادماه امسال تولیدپژو ۴۰۵ دوگانه سوز، سورن ELX، رانا 
با گیربکس ۶ دنده ، پارس معمولی ، پژو۲۰۷ دستی پاناروما، پژو ۲۰۶ تیپ ۲ ، دنا و رانا توقف داشته است. البته 

در مجموع تولید شرکت سایپا نیز در خردادماه تولید کوییک اتوماتیک ، ساینا دستی و تیبا۲ متوقف شده است.

اول/ شماره ۱۴۰2۶۰۳۳۱۰۵۷۰00۰487هیات  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرج-ناحیه دو تصرفات مالکانه 
آقای/خانم جواد مرادخانی فرزند  بلامعارض متقاضی 
از در یک قطعه  نورعلی بشماره شناسنامه 414صادره 
به مساحت 386.76 مترمربع  احداثی  بنای  با  زمین 
در  از 364 اصلی واقع  از پلاک 2 فرعی  پلاک فرعی 
کرج محمدشهر بلوار گلستانک )ده گلستانک( خیابان 
صنعتگران خیابان رز دست راست قطعه دوم خریداری 
گردیده  محرز  رستمی  اله  عین  آقای  رسمی  مالک  از 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  است  بدیهی 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.613/ف

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/21

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 2 کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین  آ
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی ناحیه 2 
کرج)نوبت دوم(



44
روزنامه

شماره 1324 - چهارشنبه 7 تیر 1402
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حفظ معماری بقعه تاریخی امامزادگان پرچم تشیع را بالانگه می دارد
رحیم خاکی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز پیش از ظهر سه شنبه در جمع خبرنگاران 
یکی از الگوهای معماری هر فرهنگ و تمدنی را معماری مذهبی عنوان کرد و گفت: حفظ معماری بنای تاریخی 

امامزادگان را بسیار با اهمیت عنوان کرد و گفت: این ابنیه ریشه های تاریخی و پرچم تشیع را بالا نگه می دارند.

 
»خسروی« خبر داد:

 به کارگیری کودکان توسط 
پیمانکاران پسماند؛  ممنوع

پیمانکاران  توسط  اتباع  و  کار  کودکان  کارگیری  به 
پسماند غیر مجاز است. »محمدرضا خسروی« - رئیس 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج- با اعلام این 
به کار گیری کودکان  اظهار کرد:  خبر در گفت وگویی 
کار و اتباع بیگانه توسط پیمانکاران ممنوع بوده و در 
صورت مشاهده برخورد خواهد شد و در صورت تکرار 
قطعا فسخ قرارداد صورت خواهد گرفت. از ابتدای تیر 
ماه مقرر شده کلیه چرخ دستی های مجاز در چارچوب 
قرارداد به صورت متحد الشکل با لباس فرم مشخص 
فعالیت کنند. با پیش  رفتن جمع آوری پسماند به 
سمت یکپارچگی و تحقق تفکیک زباله از مبدا شاهد 
جمع آوری چرخ دستی ها و مراکز تفکیک غیرمجاز 

پسماند خواهیم بود.

»مدیرعامل آبفای استان« خبر داد:

 افزایش ۷۰ درصدی برداشت 
آب از سد طالقان برای کرج

ایسنا- با اجرای ۵۵۰ متر لوله گذاری اضطراری در 
منطقه حسن آباد، ظرفیت برداشت آب از سد طالقان 
یابد.  می  افزایش  درصد   ۷۰ تا  کرج   بافت  برای 
»حمیدرضا نامداری« - مدیرعامل آبفای البرز- با اعلام 
این خبر اظهار کرد: به دنبال انسداد خروجی آب سد 
کرج به علت رانش کوه و حادثه سیل و سرازیر شدن 
گل و لای در مسیر رودخانه کرج که موجب قطع 
جریان آب رودخانه و توقف انتقال آب سد کرج به 
تصفیه خانه شماره یک کرج و به تبع آن افت فشار و 
قطع آب در برخی مناطق کرج شد، برای کاهش زمان 
قطع آب در چنین مواقعی، افزایش ظرفیت برداشت 
از سد طالقان مدنظر قرار گرفت. بنابراین عملیات لوله 
گذاری به طول ۵۵۰ متر با لوله هایی به قطر ۵۰۰ 
میلیمتر در منطقه حسن آباد از روز دوشنبه ۲۹ خرداد 
شروع شد. آب تصفیه شده تصفیه خانه آب شماره ۲ 
کرج در رجایی شهر که منبع تامین آب خام آن سد 
طالقان است، توسط یک خط انتقال ۹۰۰ میلیمتر و 
با ظرفیت ۷۰۰  لیتر بر ثانیه به مخزن حسن آباد در 

عظیمیه می رسد. 

رئیس کل دادگستری استان البرز گفت که در یک 
یا  تعطیلی  از  قضایی،  دستگاه  ورود  با  اخیر  سال 
به  و  جلوگیری  استان  در  نیروی 18 شرکت  تعدیل 

حفظ اشتغال 6500 نفر کمک شده است.

به گزارش »دنیای هوادار«، حسین فاضلی هریکندی 
در  انجام شده  اقدامات  به  اشاره  با  در گفت وگویی، 
دادگستری کل استان البرز برای حمایت از بنگاه های 
واحد های  از  اقتصادی گفت: سیاست های حمایتی 
از  یکی  و  قضائیه  قوه  رئیس  تاکیدات  از  تولیدی 
اخیر  در سال های  برنامه های جدی دستگاه قضایی 
بوده است؛ در سال گذشته ۱۵ راهبرد به دادگستری ها 
مورد  که چهار  ابلاغ شد  قضائیه  قوه  رئیس  توسط 
و  اشتغال  تولید،  از  حمایت  مقوله  به  گونه ای  به 

کارآفرینی اختصاص داشت.
رئیس کل دادگستری استان البرز با اعلام حمایت از 
۲۱۸ واحد تولیدی، فعالان اقتصادی و مراکز درمانی 
استان  قضایی  دستگاه  ورود  با  اخیر  سال  یک  در 
متذکر شد: از این تعداد ۱۸ شرکت در معرض تعطیلی 
یا تعدیل نیرو قرار داشتند و اقدامات انجام شده در 
بنگاه های  و  تولیدی  واحد های  از  حمایت  راستای 
اقتصادی در جهت حفظ، ایجاد، احیا و جلوگیری از 
تعطیلی یا تعدیل نیرو توسط ستاد اقتصاد مقاومتی 
اشتغال  به حفظ  منجر  البرز  استان  کل  دادگستری 

برای ۶ هزار و ۵۰۰ نفر شده است.
اقتصاد  سیاست های  اجرای  پیگیری  ستاد  رئیس 
مقاومتی استان البرز با اشاره به اینکه شرکت ها در این 
مدت مورد حمایت حقوقی، قضایی، ارشاد یا معاضدت 

آموزشی  نیز جلسات  موارد  برخی  در  و  گرفته اند  قرار 
گفت:  شده  برگزار  اقتصادی  بنگاه های  برای  حقوقی 
تعداد ۷۱۶ درخواست در دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی 
دادگستری کل استان البرز ثبت و تعداد ۵۳۳ دیدار 

با تولید کنندگان و فعالان اقتصادی انجام شده است.
صنعتی  دلیل  به  البرز  استان  اینکه  اعلام  با  وی 
زیادی  صنعتی  شهرک های  و  صنایع  پذیرای  بودن 
شمار  به  کشور  صنعتی  قطب های  از  یکی  و  است 
می رود، گفت: با توجه به نگاه حمایتی در دادگستری 
توسط  بازدید   ۳۵ اخیر  سال  یک  در  استان،  کل 
از  صنعتی  شهرک های  از  استان  قضایی  مسئولان 
البرز،  امید  بهارستان،  صنعتی  شهرک های  جمله 
کوثر، سپهر، شهرک صنعتی نظرآباد، شهرک صنعتی 

صنعتی  شهرک  هشتگرد،  صنعتی  شهرک  اشتهارد، 
شهرک  مرغک،  صنعتی  شهرک  آباد،  نظر  سپهر 
صنعتی صنعتگران، شهرک صنعتی گرمدره، خوارزمی 
شهرک  برکت،  -دارویی  صنعتی  شهرک  ماهدشت، 
شهرک  کردان،  صنعتی  شهرک  ماموت،  صنعتی 
صنعتی و صنفی شیخ آباد، شهرک صنعتی کرج و 

شهرک صنعتی پیام انجام شد.
رئیس کل دادگستری استان البرز پیگیری برای تحقق 
شعار »سال تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« را از 
دیگر اقدامات دادگستری استان در سال گذشته برشمرد 
و تصریح کرد: از ۲۱۸ شرکت مورد حمایت قرار گرفته در 
سال گذشته، ۹ شرکت دارای مجوز ها و حوزه فعالیت 

مرتبط با دانش بنیان بودند.

»رئیسکلدادگستریاستان«خبرداد:

ادامه فعالیت ۱۸ واحد تولیدی و اشتغال۶ هزار 
و ۵۰۰ نفر با ورود دادگستری کل البرز

دریچه
قضا�ی

محضاطلاع

روز گذشته استاندار البرز در گفت و گویی خبر داد که اکنون مسیر ورود 
آب به رودخانه کرج از سد امیرکبیر باز شده و تصفیه خانه ها به روال 
عادی فعالیت خود بازگشته اند. »مجتبی عبداللهی« در برنامه برنامه 
زنده رادیویی »البرز من سلام« به تشریح موضوعات و مسائل استان 
و چاره اندیشی و برنامه ریزی های صورت گرفته برای جبران ضعف در 
زیرساخت ها و سرانه ها پرداخت و گفت: در این راستا توانمندسازی ۶۶ 
محله کمتربرخوردار در قالب قرارگاه اجتماعی استان، برنامه ریزی برای 
کاهش نرخ بیکاری در قرارگاه اشتغال، اتخاذ تدابیر ویژه برای اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن و نظارت و برخورد در خصوص نرخ اجاره 
بها، نوسازی بافت های فرسوده و… در قرارگاه تأمین مسکن استان، 
پیگیری اهداف جوانی جمعیت در قرارگاه جوانی جمعیت با هدف 
ازدواج آسان، مسکن و فرزندآوری جوانان، تصمیم سازی در حوزه 
حجاب و عفاف در قرارگاهی با همین عنوان، دنبال می شود. برای 
تمامی دغدغه های استان و مطالبات مردمی برنامه داریم و طی ۱۸ 
ماه اخیر شاهد تحولات مثبتی در ابعاد مختلف استان بوده ایم و این 
امر تا نیل به هدف که همان کسب رضایتمندی و رفاه مردم است، 
ادامه خواهد داشت. درخصوص سیل اخیر در محور کرج-چالوس و 
حوادثی که در تعاقب آن ایجاد شد، با پیگیری، مدیریت، جلب تعامل 
و همراهی مجموعه مدیران و دستگاه های مربوطه توفیق یافتیم در 
کمترین زمان ممکن نسبت به مدیریت بحران و پاکسازی مسیر اقدام 
کنیم. اکنون خوشبختانه مسیر ورود آب به رودخانه از سد امیرکبیر باز 
شده و تصفیه خانه ها به روال عادی فعالیت خود بازگشته اند و جاده 
نیز پاکسازی شده و در حال ترمیم است. مطالعات جدی طرح های 
آبخیزداری و شناسایی و رفع نقاط حادثه خیز نیز در حال اجرا است تا 
در آینده شاهد چنین خساراتی نباشیم، هر چند که سیل اخیر در ۵۰ 

سال گذشته نظیر نداشته است.

»بهزاد فروغی« -مدیرکل ورزش و جوانان استان البرز- ضمن اشاره به موضوع 
اشتغال جوانان اظهار کرد: مباحث مربوط به جوانان موضوعی نیست که در 
چهارچوب یک دستگاه یا سازمان بگنجد بلکه همه باید در حیطه ی وظایف 
ذاتی خود برای جوانان تلاش کنند. اشتغال مهمترین دغدغه ی جوانان 
است، جوانان مطالبات به حقی دارند و ما مسئولان می بایست تمام سعی و 
توان خود را برای رفع مشکلات موجود به کار بندیم. ما در عمل می خواهیم 
که جوانان در وسط میدان باشند، خوشبختانه اراده ویژه ای در مجموعه 
مدیریتی کشور برای تلاش در جهت بهبود شرایط جوانان در زمینه های 
ازدواج، اشتغال و مسکن وجود دارد. جوانان باید در اولویت برنامه های 
مسئولان باشند، لازم است که تمامی شهرک های صنعتی، شهرک های 
کشاورزی، مراکز علم و فناوری و... استان، اولویت اولشان جوانان استان 
و اشتغال این عزیزان باشد. در کنار وظایفی که دستگاه های اجرایی نسبت 
به مقوله جوانان دارند، استفاده از ظرفیت خیرین این حوزه نیز می تواند به 
کاهش مشکلات موجود کمک شایانی کند. در زمینه راه اندازی و حمایت از 
کسب و کارهای ورزشی به ویژه در جهت تولید لوازم ورزشی، با فعالان این 
حوزه همکاری خواهیم کرد، همچنین آمادگی داریم تا فعالان حوزه اشتغال 
و تولید ورزشی را جهت دریافت تسهیلات به بانک های عامل معرفی نمائیم. 
از طرفی توسعه خانه های اوقات فراغت و نشاط اجتماعی جوانان، حرکت 
مثبتی در جهت تحقق اهداف حوزه جوانان است. غنی سازی اوقات فراغت 
تمامی شهروندان به ویژه جوانان و نوجوانان از مسائل ضروری و مهمی 
است که می تواند تا حد بسیار زیادی موجب کاهش آسیب ها و معضلات 
اجتماعی شود. فرهنگسراها می توانند به عنوان پایگاهی برای غنی سازی 
اوقات فراغت فعالیت کنند، این آمادگی را داریم که در برگزاری مسابقات 
محلات و توسعه ورزش همگانی، همکاری و تعامل لازم را با شهرداری 
داشته و به هر طریقی که از دستمان برآید به مجموعه مدیریت شهری در 

غنی سازی اوقات فراغت کمک کنیم.

استانداری نقل قول

غنی سازی اوقات فراغت موجب 
کاهش آسیب های اجتماعی می شود

ج از  مســیر ورود آب به رودخانه کر
ــد امیرکبیر باز شده است س

از  احدی  خالدی  ربیعی  محمد  آقای  به  بدینوسیله 
ملی  بانک  که  ابلاغ می شود  خالدی  اله  ذبیح  وراث 
مبلغ ۱۸۳۸۳۲۹۸۵۳  دژ جهت وصول  شعبه شاهین 
ریال بانضمام خسارات متعلقه تا روز وصول به استناد 
سندرهنی شماره ۱۵۳۰۸ - 87/01/10 عليه مورث شما 
اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه ۹۶۰۱۴۲۱ 
در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مامور امکان 
ابلاغ واقعی به شما به شرح متن سند میسر نگردید لذا 
بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده ۱۸ و ۱۹ آئین نامه 
اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامههای 
کثیر الانتشار محلی آگهی میشود و چنانچه ظرف مدت 
ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب میگردد 
ننمایید،  اقدام  خود  مورث  بدهی  پرداخت  به  نسبت 

عملیات اجرائی جریان خواهد یافت. ف633

گهی ابلاغ اجراییه آ

از طرف اداره اجرای اسناد رسمی کرج-قاسمی
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دعوای پیمان قاسمخانی و رامبد جوان در شکه نمایش خانگی
فیلم سینمایی »چپ راست« از پنجشنبه ۸ تیر ساعت ۲۰ به صورت آنلاین اکران می شود. این فیلم در ژانر کمدی و 
اجتماعی ساخته شده و داستان آن درباره دو تحلیل گر جبهه سیاسی مختلف است که بچه هایشان در بیمارستان جابه جا 

می شوند، این دو تحلیل گر پیمان قاسم خانی و رامبد جوان هستند که با یک بگرد دعوا و اختلاف نظر شدیدی دارند.

همواره  اخیر  دهه های  در  نوجوان  و  کودک  کتاب 
به عنوان یکی از حوزه های درخشان چه به لحاظ کیفی 
و چه از نظر کمی در حوزه فرهنگ مطرح بوده است. 
در  این حوزه  که  باورند  این  بر  عده ای  این حال،   با 
سال های اخیر از روزهای طلایی و رشد خود فاصله 

گرفته است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از تسنیم، ادبیات 
ندارد،   دیرین  سابقه ای   ایران  در  نوجوان  و  کودک 
تولدش به سال های1300 تا 1320 باز می گردد ، پس از 
انقلاب ادبیات کودک و نوجوان هم کمی و هم کیفی 
به  پا  این سال ها  در  نویسندگان جدیدی  کرد.  رشد 
عرصه این ادبیات گذاشتند و محتواهای جدید یکی 
پس از دیگری به بازار عرضه شد،  تا جاییکه  دهه 60 و 
70 را دوران طلایی ادبیات کودک و نوجوان می  دانند. 
اما بعد از آن این ادبیات اگرچه به لحاظ کمی از رشد 
قابل توجهی برخوردار شد، اما هرگز به لحاظ کیفی 
به دوران پرشکوهش یعنی دهه 60 و 70 بازنگشت و 

حتی به آن نزدیک نیز نشد.
هرچه از دهه 60، دورانی که از آن با عنوان سال های 
یاد می شود،  ایران  نوجوان  و  کودک  ادبیات  طلایی 
این حوزه هر سال لاغر و  ادبیات  فاصله می گیریم، 
نحیف تر می شود و دستانش برای عرضه آثار تاثیرگذار 
نیز  حوزه  این  فعالان  خود  گویی  خالی تر.  و  خالی 
دلخوش به هری پاترها و اسپایدرمن هایی هستند که 
از قلعه های ذهن کودکان ایران بالا می روند و آن را 
فتح می کنند. در مقابل رخوت ادبیات کودک ایران، 
ادبیات ترجمه ای عموماً از داستان های غربی بازار خود 
را یافته و اغلب در کنج کتابخانه های کودکانمان جا 
خوش کرده اند. گزاره های مختلفی را می توان جلوی 
این پرسش قرار داد که چرا ادبیات تالیفی ایران جای 
خود را به کتاب  های خوش رنگ و لعاب ترجمه ای 
داده است؟ چرا میل کودکانمان به آثاری که چمدان 
از کتاب هایی است که  وارد می شود، بیش  چمدان 

رنگ ایرانی دارند؟ 
وجود  آن ها  برای  که  پاسخ هایی  و  پرسش ها  این 

و  فعالان  اصلی  دغدغه  که  است  دارد،  چند سالی 
است،   شده  نوجوان  و  کودک  نشر  حوزه  دلسوزان 
ماه  اردیبهشت  که  بازدیدی  در  رهبری  مقام معظم 
از نمایشگاه کتاب تهران داشتند،  در مصاحبه با صدا 
و سیما،  با تاکید بر حوزه کودک و نوجوان فرمودند: 
دارم؛  تأکید  هم  نوجوان  و  کودک  کتاب  بر  »بنده 
خوشبختانه دیدم در چندین غرفه بر این مسئله کار 
نوجوانان  برای کودکان و  تأکید می کنم  باز  و  شده 
هرچه می توانند کتاب تهیه کرده و ما را از کتاب های 
بیگانه بی نیاز کنند که بتوانیم کتاب های با فرهنگ 
و جهت گیری های خودمان را در اختیار نوجوانان مان 

بگذاریم.«
کتاب های  انتشار  ترجمه،   کتاب های  انتشار  رشد 
مانگا،  رمان های فانتزی و تخیلی و... به ویژه در بازار 
کتاب نوجوان که آسیب های پرشماری از جمله تغییر 

سبک زندگی،  توجه به مسائل جنسی ، خشونت و ... 
را برای نوجوان ایرانی به همراه دارد،  در مقابل ضعف 
آثار بومی،  نبود رمان های فاخر نوجوان،  توجه جدی 
ناشران به آثار ترجمه به دلایل اقتصادی،  اشباع بازار 
از رمان های خارجی،  علاقه وافر نسل نوجوان امروز به 
رمان های ترسناک و کمیک استریب ها و مانگاها و ... 
در نیمه دوم دهه 90 و سال های ابتدایی دهه 1400 
همگی بر ضرورت توجه به ادبیات کودک و نوجوان 

صحه می گذارند.
به باور کارشناسان،  امروز،  کتاب کودک و نوجوان که 
پرش  به عنوان سکوی  در دهه های متمادی  همواره 
ایران در بازارهای جهانی و امید نشر ایران مطرح بوده، 
از دوران طلایی خود گرفته  تنها فاصله بسیاری  نه 
بلکه این بیم وجود دارد که هویت گذشته خود را نیز 
از یاد ببرد،  در چنین شرایطی، دغدغه های اقتصادی 

مجموع  در  می اندازد.  سایه  فرهنگی  دغدغه های  بر 
می توان گفت اگر پیش از انقلاب، ادبیات کودک و 
نوجوان با غلبه افکار سیاسی مواجه بود، در سال های 
دغدغه های  بر  را  اقتصادی  دغدغه های  غلبه  اخیر 
دغدغه  مهمترین  گویی  هستیم؛  شاهد  فرهنگی 
این است؛ چه کتابی چاپ کنیم که فروشش خوب 
در وجوه  را می توان  نگاه  تغییر  این  عواقب  باشد؟! 
کتاب های  افزایش  داد.  قرار  بررسی  مورد  مختلفی 
ترجمه و تمایل ناشر به سمت تولید این دست از آثار، 
را می توان از جمله تبعات این تغییر نگاه دانست. اما 

راهکار چیست؟.
افتاده  ورطه  این  به  نوجوان  و  کودک  ادبیات  چرا 
است؟ آیا نشر کودک و نوجوان که به گفته فعالان 
توزیع  از دست اندرکاران حوزه  بسیاری  و  این عرصه 
هنوز زنده است و نفس می کشد و سوددهی اقتصادی 
و  نشر  اقتصاد  نجات  راه  نمی تواند  دارد،  دنبال  به 
کتابفروشی ها باشد؟ آیا نمی توان بر اساس علاقه و 
امروز به تولید محتوای  سلیقه نوجوانان و کودکان 
چند  چز  ما  نویسندگان  اساسا  چرا  کرد؟  فکر  بومی 
نفر معدود به سمت تولید بومی ژانر های پرمخاطب 
برای   ... و  مانگا  ترسناک،   تخیلی ،  فانتزی  هم چون 
نوجوانان نرفته اند؟ نقش نهادها و دستگاه های فعال 
پرروش  کانون  هنری ،  حوزه  هم چون  زمینه  این  در 

فکری کودک و نوجوان و ... در این زمینه چیست؟
ما  پرش  سکوی  کودک  ادبیات  اینکه  به  توجه  با 
ما  داشته های  از  چقدر  است،   جهانی  بازارهای  به 
می توانند در کانال صادرات قرار بگیرد؟ تکلیف سبک 
حوزه  چیست؟  میان  این  در  اسلامی  ایرانی  زندگی 
کودک با چه آسیب هایی مواجه است؟ شعر کودک 
در چه جایگاهی قرار داد؟ چرا شعر نوجوان جایگاهی 
در ادبیات ما ندارد و ... از جمله پرسش هایی است 
که قصد داریم در پروند جدید خبرگزاری تسنیم که 
نوجوان  و  کودک  ادبیات  آسیب شناسی  موضوع  با 
به بررسی چالش ها،  ضعف ها و قوت های این حوزه 
می پردازد،  در گفت وگو با کارشناسان به آن ها پاسخ 

دهیم.

درجستوجویلذتخواندن؛

روزگار کم فروغ ادبیات کودک و نوجوان

ادبیات

گزارش بهار ۱۴۰۲ منتشر شد؛استقبال ۳۰۰ هزار نفری از سینماهای 
سینماهای  از  مخاطب  هزار   ۳۰۰  ،۱۴۰۲ بهار  شهردر  تصویر 
دهنده  نشان  آمارها  و  کردند  استقبال  شهر  تصویر  زیرمجموعه 
رشد ۲۵ درصدی مخاطبان نسبت به بهار قبل است. ردیس های 
میزان  رشد  شاهد  امسال  بهار  فصل  در  موسسه  این  سینمایی 
مخاطب بوده اند که این تعداد نسبت به بهار 1401، حدود 25 درصد 
افزایش داشته است. »پردیس سینما گالری ملت« که قریب به 
140 هزار مخاطب را به خود اختصاص داده است، بیشترین آمار 
و  فیلم های »فسیل«، »ملاقات خصوصی«  به  استقبال مربوط 
»غریب« بوده است. »پردیس سینمایی راگا« نیز از پرمخاطب ترین 
سینماهای جنوب شهر تهران که سال گذشته با درجه کیفی ممتاز 
در بخش نمایش فیلم فعال بوده است، از نوروز امسال با توجه 
به بهبود تجهیزات و بروز رسانی سیستم پخش سالن اصلی با 610 
صندلی، درجه کیفی آن از ممتاز به مدرن ارتقا یافت که این بهبود 
در افزایش آمار مخاطبان این سینما نقش بسزایی داشته است 
و نزدیک به 78 هزار نفر را به سینما کشانده است که »فسیل«، 

»بخارست« و »غریب« پرمخاطب ترین فیلم های روی پرده این 
سینما در فصل بهار بوده است. در پردیس های سینمایی »تماشا« 
و »رازی« نیز آثار کمدی روی پرده بیشترین سهم فروش را به 
خود اختصاص داده اند که »فسیل«، »عروس خیابان فرشته« و 
»آهنگ دو نفره« پرمخاطب ترین های این دو سینما بوده اند و 
هر کدام از سینماها به ترتیب تعداد 70 هزار و 14 هزار مخاطب 
را در فصل بهار ثبت کرده اند. این در حالی است که سینماهای 
تصویر شهر در فصل بهار امسال شاهد ثبت دو رکورد نیز بوده 
است. پردیس ملت در طول اکران فیلم سینمایی »غریب« با 13 
هزار و پانصد مخاطب توانست پرمخاطب ترین سینمای نمایش 
دهنده این فیلم در کل کشور باشد و در پردیس سینمایی تماشا 
مخاطب،   3112 ثبت  با  ماه  اردیبهشت   5 شنبه  سه  روز  در  نیز 
رکورد جذب مخاطب روزانه طی یک سال گذشته شکسته شد. 
بنابراین گزارش، در حال حاضر نیز با اضافه شدن فیلم های »شهر 
هرت« به سرگروهی پردیس ملت، »کت چرمی« و »مصلحت« از 
نیمه خردادماه سال جاری به ترکیب اکران قبل، سینماهای این 

موسسه توانسته است همچنان شاهد استقبال مخاطبان باشد 
و این تنوع ژانر در اکران و نمایش فیلم های اجتماعی در کنار 
فیلم های کمدی می تواند نقطه قوت آن باشد. موسسه تصویر 
شهر از موسسات سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران است که 
مسئولیت اداره چهار پردیس سینمایی را برعهده دارد و پردیس 
سینما گالری ملت با 12 سالن نمایش، سینماهای راگا و تماشا 
در منطقه شهرری و یافت آباد هر کدام با سه سالن نمایش و 
پردیس سینمایی رازی در میدان رازی با 2 سالن نمایش میزبان 
درحالی است که  این  به سینما است.  شهروندان و علاقمندان 
براساس جدول آمار فروش سه ماهه اول سال جاری فروش کل 
سینماهای کشور بیش از 300 میلیارد تومان رسیده که از این 
رقم بیش از 204 میلیارد تومان متعلق به 40 سینمای پرفروش 
بوده است. همچنین، بنابر اعلام موسسه سینماشهر، فروش کل 
میلیارد  از 88  بیش  سالجاری  ماه  خرداد  در  کشور  سینماهای 
تومان بوده که سهم فروش 40 سینمای پرفروش کشور بیش از 

57 میلیارد تومان است.

گردشگری

رشد ۲۵ درصدی مخاطبان سینما در بهار امسال نسبت به 
سه ماه ابتدای سال قبل

بازار کتاب نوجوان که آسیب های  به ویژه در  و تخیلی و...  فانتزی  انتشار کتاب های مانگا،  رمان های  انتشار کتاب های ترجمه،   رشد 
پرشماری از جمله تغییر سبک زندگی،  توجه به مسائل جنسی ، خشونت و ... را برای نوجوان ایرانی به همراه دارد،  در مقابل ضعف آثار 
بومی،  نبود رمان های فاخر نوجوان،  توجه جدی ناشران به آثار ترجمه به دلایل اقتصادی،  اشباع بازار از رمان های خارجی،  علاقه وافر 
نسل نوجوان امروز به رمان های ترسناک و کمیک استریب ها و مانگاها و ... در نیمه دوم دهه 90 و سال های ابتدایی دهه 1400 همگی بر 

ضرورت توجه به ادبیات کودک و نوجوان صحه می گذارند.
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توافق استقلال با مدافع گل گهر
باشگاه استقلال پس از توافقات نهایی با عارف آقاسی جلسه ای را هم با آرمین سهرابیان مدافع فصل پیش گل گهر برگزار کرد. 
سهرابیان که سابقه حضور در استقلال را هم دارد و علاقه مند بود که دوباره به تیم سابقش برگردد در جلسه ای که با مسئولان 
باشگاه استقلال برگزار کرد به توافقاتی دست یافت و به احتمال زیاد او دوباره پیراهن استقلال را در لیگ ۲۳ بر تن خواهد کرد.

ن ذره ب�ی

»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛

چرا سقف بودجه نمایندگان ایران در آسیا ۴۰۰ میلیارد شد؟
میلیارد  بودجه ۴۰۰  به  راجع  که  توضیحاتی  با وجود 
داده  آسیا  قهرمانان  لیگ  در  ایران  نمایندگان  تومانی 
شد اما با بررسی دستورالعمل سقف بودجه باشگاه ها به 
نظر می رسد که این دستورالعمل در مورد پرسپولیس، 

سپاهان، نساجی و تراکتور اجرا نشده است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، پس از پایان 
فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیات  دوشنبه  روز  جلسه 
مشخص شد که نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیا 
می توانند  تراکتور(  و  نساجی  سپاهان،  )پرسپولیس، 
تا سقف ۴۰۰ میلیارد تومان بودجه شان را ببندند که 
این  بود.  با واکنش های مختلفی همراه  این موضوع 
عملکرد  به  انتقاد  در  و  بود  منفی  اغلب  واکنش ها 
سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال رخ داد چرا که اهالی 
فوتبال معتقدند که اجرای دستورالعمل سقف بودجه 
خیلی زود با شکست مواجه شده و مدیران فوتبال ایران 
پا  زیر  را  ابتدای کار دستورالعمل خودشان  در همین 
گذاشتند. پیش از این و براساس دستورالعمل منتشر 

 ۳۲۵ برتری  لیگ  باشگاه های  بودجه  حداکثر  شده، 
میلیارد تومان در نظر گرفته شده بود و چهار نماینده 
این سقف  به  ایران در لیگ قهرمانان آسیا می توانند 
برسند؛ اما حالا این سقف بودجه به ۴۰۰ میلیارد تومان 
افزایش یافته است. در همین راستا منصور قنبرزاده، 
نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال در توضیح افزایش 
سقف بودجه نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیا 
عنوان کرد که دستورالعمل اعلامی زیرپا گذاشته نشده 
قراردادهای  اصل  به  مربوط  دستورالعمل  آن  که  چرا 
اعضای باشگاه بوده است. او در ادامه با اشاره به تعیین 
سقف برای میزان آپشن قراردادها گفت: باشگاه ها تا ۲۰ 
درصد اصل قراردادهای شان می توانستند برای آپشن ها 
در نظر بگیرند. جمع آپشن ها با اصل قرارداد به حدود 
۳۹۵ تا ۴۰۰ میلیارد تومان می رسد، در نتیجه عدد ۴۰۰ 

میلیارد تومان جدید نیست.
و  نقل  جدید  آیین نامه  از  بخشی  به  قنبرزاده  اشاره 
تعهدات  »در  است:  آمده  آن  در  که  است  انتقالاتی 
مندرج  آپشن های  و  مزایا  میزان  باشگاه، جمع  مالی 

در قرارداد، نمی تواند بیش از بیست درصد مبلغ پایه 
نتیجه  در  شود.«  گرفته  نظر  در  فصل  یک  قرارداد 
بودجه  سقف  قنبرزاده،  منصور  توضیحات  به  باتوجه 
لیگ  در  تراکتور  و  نساجی  سپاهان،  پرسپولیس، 
بیست و سوم ۳۹۰ میلیارد تومان )با احتساب آپشن 
قراردادها( است و ۴۰۰ میلیارد تومان رقم دقیق نیست. 
نکته  این  به  باید  قنبرزاده  اظهارات  وجود  با  البته 
بودجه  سقف  دستورالعمل  عنوان  که  کرد  اشاره  هم 
»دستورالعمل سقف بودجه مجاز باشگاه ها برای حقوق 
و دستمزد و مزایای بازیکنان و کادر فنی و سایر افراد 
حاضر در مسابقات ۰۳-۱۴۰۲« است. علاوه بر این در 
پاراگراف دوم دستورالعمل آمده است »جمع قرارداد، 
مزایا و آپشن های مندرج در آن به انضمام وجوه قید 
شده در الحاقیه ها و متمم های بعدی از سقف مذکور 
تجاوز ننماید.« پس می توان برداشت کرد که رقم ۳۲۵ 
میلیارد تومان شامل آپشن ها و متمم ها هم می شود 
و در نتیجه دستورالعمل در مورد چهار نماینده ایران در 

لیگ قهرمانان آسیا رعایت نشده است.

ایرنا- تیم ملی والیبال ایران در هفته دوم لیگ ملت ها توانست آلمان را 
شکست دهد؛ اما ۳ بازی بعدی خود را مقابل ایتالیا، آمریکا و هلند واگذار 
کرد تا از ۸ بازی خود در این رقابت ها، تنها ۲ پیروزی کسب کند. در حال 
حاضر انتقادهای زیادی از سوی افکار عمومی به عملکرد این تیم می شود. 
اینکه چرا تیم ملی والیبال نتوانست انتظارات را برآورده کند دلایل زیادی دارد. 
ضمن اینکه این رقابت ها دستاوردهایی هم برای این تیم داشت. در ادامه 
در خصوص مهمترین اتفاقاتی که برای تیم ملی والیبال در لیگ ملت ها رخ 

داد اشاره شده است.
بازی های تدارکاتی، معضلی بزرگ برای تیم ملی

تیم ملی والیبال برای آماده سازی در لیگ ملت ها تنها با دو تیم ترکیه و 
فرانسه بازی های تدارکاتی انجام داد. این تعداد کم بازی های تدارکاتی در 
شرایطی بود که این تیم، بازیکنان جدید و کم تجربه ای را در ترکیب خود 
داشت و باید شرایطی فراهم می شد تا بتواند پیش از لیگ ملت ها با تیم های 
بزرگ دنیا رودررو می شد. قطعا چنین بازی هایی می توانست تجربه بازیکنان 
جوانی همچون پوریا خانزاده، علی حاجی پور و محمد ولی زاده را دوچندان 
کند. تعداد زیادی از شکست هایی که ایران در لیگ ملت ها متحمل شد را باید 
در بازی های تدارکاتی تجربه می کرد و هیچ ایرادی نداشت اگر این شکست ها 

در بازی های تدارکاتی رقم می خورد.
تغییرات زیاد در ترکیب اصلی

ترکیب اصلی تیم ملی والیبال نسبت به سال گذشته تغییرات زیادی 
داشت. سید محمد موسوی پس از سال ها به این تیم بازگشت و محمد 
ولی زاده و پوریا خانزاده هم بازیکنان ثابت تیم ملی در لیگ ملت ها بودند. 
مهمترین دلیلی که تیم ملی نمایش خوبی در دو هفته ابتدایی لیگ 
ملت  نداشت، تغییرات ۵۰درصدی ترکیبش بود. هر چند کادرفنی تیم ملی 
نتوانست به یک ترکیب ایده آل دست پیدا کند و در این خصوص سردرگم 
نشان داد. به عنوان مثال عطایی در بازی با ژاپن از جواد کریمی در ترکیب 
ثابت تیم ملی استفاده کرد؛ اما در ادامه این بازیکن نتوانست انتظارات را 
برآورده کند و جای خود را به محمدطاهر وادی داد. اینکه چرا کادرفنی تیم 
ملی در شرایطی که سال گذشته وادی عملکرد خوبی در لیگ ملت ها داشت 
را نیمکت نشین کرد را می توان یکی از مهمترین اشتباهات فنی آنها در نظر 
گرفت. البته اعتماد به بازیکنان جوانی مثل خانزاده، حاجی پور و ولی زاده 
مهمترین اتفاق مثبتی بود که برای والیبال ایران در لیگ ملت ها داشت. 

نکته ای که کمتر کسی به آن توجه کرد؛
غیبت اجباری و اختیاری ستاره ها

میلاد عبادی پور که فصل گذشته عملکرد ناامیدکننده ای در لیگ ایتالیا 
داشت پیش از لیگ ملت ها از بهروز عطایی اجازه گرفت که امسال در این 
رقابت ها شرکت نکند. یکی از مهمترین دلایل این تصمیم، پدر شدن این 
بازیکن بود. هر چند برخی عنوان کردند که دلیل تصمیم عبادی پور، اختلاف 
با موسوی بوده و برخی دیگر هم اعتقاد داشتند که این بازیکن برای اینکه 
همچون سال گذشته مورد انتقاد افکار عمومی قرار نگیرد، ترجیح داد تیم 
ملی را در این رقابت ها همراهی نکند؛ اما به هر دلیل موجه یا ناموجهی، 
عطایی نباید با این درخواست موافقت می کرد. قطعا حضور عبادی پور در تیم 
ملی می توانست مشکلاتی که این تیم در دریافت ها داشت را تا حد زیادی 
رفع کند. غیبت علی اصغر مجرد که به دلیل مصدومیت کهنه نتوانست 
به تیم ملی اضافه شود هم از دیگر مشکلات عطایی در لیگ ملت ها بود. 
ولی زاده که به جای مجرد در ترکیب ثابت تیم ملی بازی می کرد عملکرد 
نسبتا خوبی داشت اما قطعا به لحاظ تجربه قابل قیاس با مجرد نیست. 
میثم صالحی هم مدت هاست که مصدوم است و با وجود اینکه در هفته 
دوم تیم ملی را همراهی کرد اما نتوانست کار خاصی برای این تیم انجام 
دهد. امیرحسین توخته هم که بازیکن ثابت تیم ملی بود به دلیل دوپینگ 

با محرومیت روبرو شد.
کیلوهای اضافی، معضل بزرگ عطایی

تیم ملی والیبال حدود ۲ ماه در اردوی تیم ملی بود و قطعا نمی توان انتظار 
داشت در طول این مدت کم بازیکنانی که به لحاظ آمادگی جسمانی شرایط 
خوبی ندارند و دچار اضافه وزن هستند به وزن ایده آل خود برسند. مشکلی 
که در بازی های تیم ملی دیده شد اضافه وزن برخی بازیکنان بود. بازیکنانی 
همچون محمدرضا حضرت پور، مرتضی شریفی، جواد کریمی و امیرحسین 
اسفندیار در بازی هایی که به میدان رفتند، چابکی بازیکنان تیم های حریف 

را نداشتند.
لیگی که بلای والیبال ایران است

اکثریت تیم هایی که در لیگ ملت ها شرکت کردند، لیگ داخلی منظمی 
نمی کند.  ایران صدق  والیبال  ملی  تیم  در خصوص  موضوع  این  دارند. 
فدراسیون  والیبال سال ها مشکلات لیگ را پشت تیم ملی پنهان می کرد. 
لیگ برتر والیبال ایران در برنامه ریزی شرایطی همچون لیگ محلات دارد. اط 

طرفی مسئولان برگزارکننده لیگ به تنها چیزی که اهمیت می دهند پایان هر 
چه سریع تر لیگ است. فاصله ای که بین پایان لیگ برتر و آغاز اردوی تیم 

ملی وجود داشت باعث شد ملی پوشان در شرایط ناآماده راهی اردو شوند.
روحیه تیم ملی در حد صفر

به دلیل هجمه های زیادی که علیه بازیکنان و مربیان تیم ملی شکل گرفت 
این تیم با بحران روحی روبرو شد و این مسئله در برخی بازی ها کاملا 
مشهود بود. کادرفنی تیم ملی می توانست در این خصوص شرایط بهتری را 
رقم بزند؛ اما انگار مربیان هم همچون بازیکنان درگیر این هجمه ها بودند. 
بخش زیادی از انتقادها از عملکرد تیم ملی به گونه ای بود که انگار تیم 
ملی در زمان مربیان خارجی، همیشه روی سکوی لیگ ملت ها می رفت؛ 
اما حالا دچار بحران شده است. هر چند فراموش نشود تیم ملی عملکرد 
خوبی نداشت و حتی عطایی هم به این نکته اشاره کرد؛ اما حداکثر توقعی 
که می توان از تیم ملی داشت صعود به مرحله نهایی لیگ ملت هاست و 

نه بیشتر.
واقعیت های والیبال ایران

این روزها همه از نسل طلایی والیبال ایران صحبت می کنند؛ اما آنها از زمانی 
نتایج تیم ملی را رصد کردند که ولاسکو سرمربیگری این تیم را بر عهده داشت. 
کسی یادش نمی آید بازیکنانی همچون سعید معروف، عادل غلامی، سید محمد 
موسوی، و ... سال ها در تیم ملی بودند و شکست های زیادی را تجربه کردند؛ اما 
وقتی به بلوغ فنی رسیدند توانستند در مسیر برد قرار بگیرند. نمی توان فراموش 
کرد تیم ملی با همین بازیکنان و با حضور مربی بزرگی همچون ولاسکو نتوانست 
در ابتدا سهمیه لیگ جهانی را کسب کند؛ اما با فرصت چند ساله به این تیم، نسل 
طلایی تیم ملی شکل گرفت. تصور اینکه یک مربی مجبور شود نسل جدیدی 
ایجاد کند و از همان نسل جدید هم چندین بازیکن را به دلایل مختلف در اختیار 
نداشته بود سخت است. حالا هم انتظار می رود همین فرصت به نسل جدید 
والیبال ایران داده شود. دود اقدامات مربیان خارجی و پیشین تیم ملی که به هیچ 
نسلی به جز نسل طلایی میدان ندادند به چشم عطایی رفت. در این که این مربی 
اشتباهاتی داشت شکی وجود ندارد اما دیکته نوشته نشده غلط ندارد و اشتباه هم 
جزئی از مربیگری است. در حال حاضر هم بهترین راه حلی که بتواند کمک حال 
تیم ملی والیبال شود انتقاد منصفانه از این تیم و بیان مشکلات و نقاط ضعف 
است و در کنار آن هم باید از نسل جدید تیم ملی حمایت شود؛ در غیر این صورت 

دور باطلی که پس از ولاسکو به وجود آمد ادامه دار خواهد بود.

توپ و تور

خوب، بد، زشتِ تیم ملی والیبال؛ انتقاد با چشمان بسته و جای خالی 

منصور قنبرزاده، نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال در توضیح افزایش سقف بودجه نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان 
آسیا عنوان کرد که دستورالعمل اعلامی زیرپا گذاشته نشده چرا که آن دستورالعمل مربوط به اصل قراردادهای اعضای 
باشگاه بوده است. او در ادامه با اشاره به تعیین سقف برای میزان آپشن قراردادها گفت: باشگاه ها تا ۲0 درصد اصل 
قراردادهای شان می توانستند برای آپشن ها در نظر بگیرند. جمع آپشن ها با اصل قرارداد به حدود ۳9۵ تا 400 میلیارد 

تومان می رسد، در نتیجه عدد 400 میلیارد تومان جدید نیست.
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۲۴۴۴ واحد مسکونی در البرز همزمان با هفته دولت افتتاح می شود
رضا خالقی، مدیرکل راه و شهرسازی البرز گفت: همزمان با هفته دولت، دو هزار و ۴۴۴ واحد مسکونی در شهر جدید 
مهستان، شهرک ابریشم و ماهدشت به بهره برداری می رسد. ۱۵۰۰ مورد از این واحدها در شهر جدید مهستان و ۶۳۶ 

واحد در شهرک ابریشم و ماهدشت افتتاح خواهد شد.

درجلسهکارگروهساماندهیمدولباساستانالبرزچهگذشت؟

جابری انصاری: باید با ساختار شکنی ها برخورد قاطعی داشته باشیم
روز گذشته، نخستین جلسه کارگروه ساماندهی مد و 
حجاب  محوریت  با   1402 سال  در  البرز  استان  لباس 
و عفاف در سالن گفتگوی اداره کل فرهنگ و ارشاد 

استان البرز برگزار شد.

انصاری«  جابری  »سعید  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
البرز- ضمن  -مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
هنری  و  فرهنگی  مراکز  اینکه  بیان  با  ایام،  تبریک 
البرز، از قبیل آموزشگاه ها و موسسات و ... به صورت 
کامل رصد می شوند و در صورت مشاهده بی حجابی، 

رفع  داشت:  اظهار  شد،  خواهد  آن ها  با  قاطع  برخورد 
دغدغه  مردم متدین استان در خصوص کشف حجاب 
استان مشاهده  فرهنگی و هنری  مراکز  در  بعضاً  که 
شده، مهمترین وظیفه ای است که امروز بر دوش ما 
و قرار دارد و پاسخ دهی مناسب به این دغدغه را در 
دستور کار خود قرار دادیم تا نگرانی مردم و متدینین 

را برطرف کنیم. 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز در ادامه 
صحبت های خود با تاکید بر فرهنگ غنی ایران اسلامی 
خاطرنشان کرد: بعد از فرمایشات مقام معظم رهبری 

که  در تبیین الزام شرعی و قانونی حجاب گفتند، در 
قانونی  و  مسئله پوشش، حجاب، محدودیتی شرعی 
است نه محدودیتی دولتی، و کشف حجاب نیز هم 
حرام شرعی است هم حرام سیاسی، ما باید با ساختار 
داشته  قاطعی  برخورد  حجاب ها  کشف  و  شکنی ها 
باشیم و هم با ترک فعل ها و کسانی که قانون را در 

این حوزه اجرا نکرده اند قاطعانه برخورد کنیم.
اینکه برخورد ما  با اشاره به  جابری انصاری در پایان 
با ساختارشکنان و بدحجابی ها باید هوشمندانه باشد، 
هنری،  فرهنگی  مراکز  و  ها  آموزشگاه  کرد:  تصریح 

سینمایی و ... که افراد هنجار شکن در آنجا مرتکب 
این خطا می شوند بدانند که مجموعه فرهنگ و ارشاد 
اسلامی آنها را به طور کامل رصد می کند و رفتار آنها 
از چشم این مجموعه پنهان نیست و اداره کل فرهنگ 
آنها،  رفتار  به  نسبت  البرز،  استان  اسلامی  ارشاد  و 
بی تفاوت نمی ماند. حجاب و عفاف ساخته و پرداخته 
جمهوری اسلامی نیست بلکه تکلیف شرعی و عقلایی 
است و مطالبه جامعه این است که باید با پدیده زشت 
برخوردی  قانون  چهارچوب  در  و  تدبیر  با  بی حجابی 

قاطع و بازدارنده ای صورت گیرد.

گزارش
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